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       Białe Błota, dnia 21.12.2022 r. 

BRG.0012.2.7.2022 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  

21.12.2022 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, 

radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof 

Kocikowski, radny Krzysztof Michalak, radna Magdalena Sznajder oraz Wójt Gminy Dariusz 

Fundator, Zastępca Wójta Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Inspektor Referatu Inwestycji Adam Idczak Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa, Sołtys 

Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann, mieszkańka. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność i 

przedstawiła  tematyką posiedzenia. 

1. Szczegółowe prace nad budżetem oraz Wieloletnią Prognozą Finansową na 2023 r. 

2. Zapoznanie się i omówienie projektów uchwał na sesję. 

3. Wolne wnioski. 

4. Sprawy bieżące.  

 

Wójt Gminy Dariusz Fundator przekazał, że część środków, które podczas prac komisji zostały 

wygenerowane z budżetu zostały przesunięte na zadanie pod nazwą: Budowa przedszkola 

gminnego. W związku z czym wójt prosił o możliwość zabrania głosu w tej tematyce przez 

kierownika COEiS. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie propozycję wójta.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za  

Radny Henryk Sykut- za 

Nieobecny radny Krzysztof Kocikowski 

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa przedstawił prezentację wskazując, że zgodnie z 

obowiązującymi przepisami gmina jest zobowiązana do zapewnienia dzieciom w wieku 3 do 6 lat 

miejsca realizacji wychowania przedszkolnego. W Gminie Białe Błota realizacja wychowania 

przedszkolnego odbywa się w placówkach samorządowych i niesamorządowych publicznych 
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oraz placówkach niepublicznych. Kierownik przedstawił liczbę dzieci i liczbę oddziałów 

przedszkolnych w poszczególnych placówkach z tego wynika, że 311 dzieci uczęszcza do 

przedszkola Wróżka oraz 602 dzieci do placówek niesamorządowych. Przekazał również 

informacje na temat 128 dzieci  nieprzyjętych w procesie rekrutacji do placówki publicznej w 

I etapie  roku szkolnego 2022/2023. Głównym wzrostem liczby dzieci jest dynamiczny wzrost 

liczby mieszkańców, niższe opłaty w placówkach publicznych za wychowanie przedszkolne, 

świadomość rodziców na obowiązku ciążącym  na gminie dot zapewnienia miejsc. Spośród 602 

dzieci w przedszkolach niesamorządowych do placówek publicznych uczęszcza 209 dzieci na 

które przekazywana jest dotacja w wysokości 100%. Do placówek niepublicznych uczęszcza 393 

dzieci, na które przekazywana jest dotacja w wysokości 75%. Mówił o kosztach związanych z 

wynajmem pomieszczeń na działalność przedszkola, która wynosi 226 000 zł rocznie. 

Rozwiązaniem zmiany wysokości kosztów utrzymania jednego dziecka w przedszkolu jest 

wybudowanie nowoczesnego przedszkola i wyjście z dwóch filii w celu zmniejszenia wydatków.  

Budowa przedszkola przewidziana jest w Cielu.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że wybudowanie przedszkola w Cielu jest zasadną inwestycją. Na 

rok 2023 została przeznaczona kwota 6 167 000 zł w roku 2024- 5 470 000 zł w 2025 r- 1 mln zł 

oraz  w roku 2026 - 1,5 mln zł. Realizacja inwestycji zajęłaby 4 lata, pytał czy nie udałoby się 

skrócić tego zadania maksymalnie do dwóch lat ponieważ  do realizacji oczekuje szkoła w 

Przyłękach i rozbudowa przedszkola w Łochowie co będzie stanowić ogromne koszty. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że w ramach pierwotnego planu koszty inwestycyjne na 

dzień dzisiejszy były tak duże że należało to zmienić i spowodować etapowanie wykonania tej 

inwestycji stąd zabezpieczenie na I etap realizacji - 5 oddziałów kwoty około 15 mln zł. Patrząc 

pod kątem planowanych przychodów ze źródeł zewnętrznych, trudnością jest  pozyskanie 

środków na budowę placówek przedszkolnych stąd propozycja, aby zabezpieczyć jak największą 

ilość możliwych środków na I etap wykonawczy placówki w Cielu.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska mówiła, że w projekcie to zadanie było rozpisane na 

2 lata. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że otrzymał zmianę związaną z przygotowaniem projektu 

funkcjonalno- użytkowego i szacunkową wycenę kosztów  tym zakresie stąd konieczność 

zwiększenia wydatków.   

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała kiedy wpłynęła wycena. 

Wójt Gminy Dariusz Fundator przekazał, że została wykonana na koniec miesiąca listopada, 

początek grudnia.   

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska wnioskowała o wgląd do projektu ze wskazaniem 

dokładnej daty.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że cała dokumentacja  znajduje się w Referacie Inwestycji, 

można się z nią zapoznać.  

Radna Anna Banaszek mówiła, że w budżecie zaplanowana została budowa świetlic. 
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Proponowała, aby zrezygnować z budowy  świetlic ponieważ szkoła i przedszkole jest 

priorytetem.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że na świetlice zostały zabezpieczone symboliczne kwoty 

dlatego, że na świetlice w Murowańcu kończy się ważność pozwolenia budowlanego. Pozostałe  

są to etapy koncepcji czyli przygotowania projektów.  

Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann pytała, czy znane są dane statystyczne dot. 

urodzeń dzieci jak będzie się kształtować zapotrzebowanie na przedszkole i szkołę podstawową 

od roku 2022.  

Kierownik COEiS Patrycjusz Migawa mówił, że biorąc pod uwagę liczbę dzieci uczestniczących 

corocznie w procesie rekrutacji to dane dot. liczby urodzeń nie dają pełnej informacji.  

W raporcie o stanie oświaty corocznie jest przedstawiana prognoza demograficzna. 

Doświadczenie pokazuje, że dane są tylko częścią informacji ponieważ nie liczba urodzeń, a duża 

liczba mieszkańców napływających do gminy wpływa na dużą liczbę dzieci zapisywanych do 

przedszkoli. Odnośnie szkoły podstawowej można bazować na liczbie dzieci z przedszkoli z 

terenu gminy.  

Ad. 1 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że w związku ze 

stwierdzeniem błędu systemowego  Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2023-2039 

przedłożona projektem z dnia 16. 12  w dniu 27.12 na sesji zostanie usunięta z porządku obrad. 

Obecnie trwają prace nad zmianą systemu i z dniem 01 stycznia będzie nowa wersja.  Nastąpiło  

systemowe nałożenie się dwóch załączników czyli poprzedniego i tego gdzie wprowadzono 

zmiany. Projekty dot. WPF zostaną wprowadzone do porządku w dniu sesji. WPF zostanie 

wprowadzony do porządku z załącznikiem nr 2 oraz uchwałą dot. zmian w budżecie na rok 2022 

z załącznikiem nr 4.  

Radny Bronisław Balcerowski wnioskował, aby wszyscy radni otrzymali aktualne dokumenty.  

Radny Henryk Sykut rozpoczął dyskusję na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022 oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków. Mówił o ul. Orzechowej wskazując, że  zadanie zostało przesunięte 

na rok 2023 jako niewygasające. Mówił również o ul. Wczasowej w Cielu.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że tą informację 

przygotował referat Inwestycji. Mówiła, że wydatki niewygasające powstają wówczas gdy 

realizacja zadania inwestycyjnego zaplanowana na rok bieżący czyli 2022 ulega zmianie i 

niemożliwe jest wykonanie zadania do końca roku.  

Inspektor Referatu Inwestycji Adam Idczak  odniósł się do ul. Wczasowej wskazując że nastąpiła 

konieczność wykonania podziałów na etapie przygotowań. Konieczność podziałów wynika m. in. 

z lokalizacji drogi i kolizji z sieciami podziemnymi oraz koniecznością wykonania odpowiednich 

odwodnień. Ponadto ul. Wczasowa koliduje z projektem ulicy Pogodnej w Cielu gdzie  w ramach 

projektu budowy ulicy projektowana jest kanalizacja sanitarna w ul. Pogodnej, która przez  
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ul. Letniskową zostanie wpięta do ul. Wczasowej. Przy skrzyżowaniu ulic Letniskowej  

i ul. Wczasowej jest konieczność wykonania przepompowni. Te dwa projekty się nakładają.  

Radny Henryk Sykut mówił, że inwestycje są przesuwane i w budżecie  przez 3 lata są wpisywane  

te same zadania, które  nie do końca są zrealizowane.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że rozpoczęto projektowanie ulic w Cielu w okresie kiedy 

rozpoczęła się pandemia. Wszystkie procesy projektowe ze względu na prowadzone uzgodnienia 

wydłużyły się o rok, chociażby  działania ze Starostwem Powiatowym jak i z innymi gestorami 

sieci. Nie należy porównywać tego ekstremalnego czasu do zwykłych lat, które były przed 

pandemią.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że wątpliwości które były  na sesji zostały skonsultowane z 

kolegiantem. Prosił o przekazanie informacji przez Skarbnika Gminy  jaka jest tendencja jeżeli 

chodzi o budowanie planów niewygasających jak i też planów inwestycyjnych. 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że skonsultowała się z 

RIO. Końcówka zadań inwestycyjnych jest akceptowalna w nieruchomościach, ale w momencie 

kiedy jest zaplanowane zadanie inwestycyjne na 2 lata to właściwym jest przeniesienie i 

zwiększenie płatności na przyszły rok niż ujmowanie w wydatkach niewygasających.   

Radny Henryk Sykut pytał o budowę chodnika przy ul. Dymnej. 

Inspektor Adam Idczak przekazał, że inwestycja została zakończona, odbiór nastąpił 25.11. 

Środki pozostały,  nie ma potrzeby ponosić żadnych innych wydatków w tym zadaniu.  

Radny Krzysztof Kocikowski proponował, aby uporządkować dokumenty nad którymi prowadzi 

się dyskusję. Mówił, że nie posiada wszystkich dokumentów nad którymi prowadzona jest 

dyskusja.  

Dyskutowano na temat zwiększenia  środków o kwotę 100 000 zł na ul. Białobłocką. 

Inspektor Adam Idczak mówił o zwiększeniu kwoty o 495 500 zł.  

Przebudowie ul. Guliwera. 

Inspektor Adam Idczak mówił, że zostało przeprowadzone postępowanie na wyłonienie 

wykonawcy dokumentacji projektowej. Płatność będzie w przyszłym roku, środki na rok obecny 

nie będą wydatkowane. Najkorzystniejsza oferta wynosiła ok 75 000 zł., stąd należało zwiększyć 

środki na zadaniu by móc podpisać umowę która została podpisana w grudniu. Umowa została 

zawarta na opracowanie dokumentacji projektowej. Jest to odcinek z przebudową dwóch 

skrzyżowań wraz z przebudową istniejącej kanalizacji sposobu odwodnienia ul. Guliwera, który 

obecnie jest niewydolny. Zakres prac jest spory.  

Radna Ilona Nowakowska pytała o budowę zatok autobusowych. 

Inspektor Adam Idczak odpowiedział, że w ramach tego zadania są dwie inwestycje tj. budowa 

zatok Białe Błota- Lipniki – zadanie kończy się w miesiącu grudniu. Pozostała kwota, która jest na 

rok 2023  jest na  budowę peronu w Cielu przy drodze serwisowej na wysokości ul. Źródlanej. Na 

budowę peronu- 200 000 zł.  

Radny Henryk Sykut pytała o budowę farmy fotowoltaicznej- kwota 100 000 zł.  
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Inspektor Adam Idczak mówił, że niezbędna jest dokumentacja projektowa  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke dodał, że Referat Zamówień Publicznych poszukują wykonawcy 

który przygotuje dokumentację.  

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do załącznika nr 4 projektu budżetu na rok 2023. Mówiła 

o zmianach, które komisja Budżetu i Finansów wprowadziła  na swoim ostatnim posiedzeniu. 

Wskazała, że we wniosku znalazły się inwestycje wykreślone przez komisje których ważność 

wygasa w roku 2023. Większość tych inwestycji stanowią inwestycje w Białych Błotach,  

ul. Olchowa III etap – 200 000 zł, ul. Żaków i budowa ul. Ezopa 150 000 zł, ciąg komunikacyjny 

przy ścieżce przy cmentarzu- 100 000 zł.  Są to inwestycje których ważność wygasa, a jeżeli te 

inwestycje zostaną wykreślone to przepadną pieniądze przeznaczone na projekty tych 

inwestycji. Prosiła aby komisja ponownie to przeanalizowała ten temat. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska stwierdziła, że radna Maria Wolsztyńska dba o 

centrum. 

Inspektor Adam Idczak odniósł się do inwestycji wskazanych przez radną Marię Wolsztyńską 

mówiąc, że  są to elementy danych projektów na które była wydana decyzja albo było zgłoszenie 

robót budowlanych lub pozwolenie na budowę. Od każdego wstrzymania w ciągu 3 lat należy 

wznowić roboty, żeby nie wygasła decyzja. W przypadku decyzji ZRID, która wynika ze 

specustawy takich obwarowań wprost nie ma. W przypadku inwestycji wskazanych przez radną 

są to decyzje które po przekroczeniu okresu 3 lat  stracą ważność.  

Radna Aleksandra Lubońska również odniosła się do inwestycji wskazanych przez radą Marię 

Wolsztyńską mówiąc, że niewykonanie tych inwestycji  spowoduje utratę ważności w związku z 

czym będzie to niegospodarność. Również prosiła o ponowną analizę tych inwestycji przez 

komisje.  

Radna Katarzyna Tomicka pytała o koszt wydania decyzji.  

Inspektor Adam Idczak mówił, że decyzja jest do konkretnego projektu. W przypadku utraty 

ważności decyzji aby otrzymać ponownie decyzje trzeba opracować nowy projekt na aktualnych 

mapach do celów projektowych z aktualnymi uzgodnieniami czyli należy na nowo zaprojektować 

te odcinki, uzyskać decyzje i wówczas można budować. Kwota w przypadku krótkich ulic mając 

starą dokumentację stanowiłby koszt około 50 000 zł.  

Radny Krzysztof Michalak apelował, aby spojrzeć na drugą  stronę Białych Błot. Od wielu lat 

inwestycje są w jednej części. Mówił, że proponował wprowadzenie do budżetu projekt ul. 

Alibaby. Pytał, czy to zadanie poparła radna Aleksandra Lubońska, ponieważ nie ma tego 

zadania w budżecie.  

Radna Maria Wolsztyńska mówiła, że wraz z radną Aleksandrą Lubońską wprowadzona została  

ul. Bagatela, ul. Bałkańska i  projekt ul. Alibaby. Żaden projekt na rok 2023 nie został 

wprowadzony. Projekty zostały wprowadzone do WPF. 

Radny Bronisław Balcerowski mówił o inwestycjach którym kończą się projekty. Wykreślając 

zdanie automatycznie cała procedura wraz z kosztami musi być rozpoczęta od początku.  
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Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie na 2022 rok.  

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- brak głosu 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za  

Radny Henryk Sykut- za 

Radny Krzysztof Kocikowsk- za 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła projekt budżetu na   

rok 2023r. Mówiła, że projekt zawiera uwagi zawarte w opinii RIO dot. Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg i zmian w paragrafie dot. wynagrodzeń w pomocy społecznej. W Rządowym 

Funduszu Rozwoju Dróg, RIO miało wątpliwości mimo przekazania wszelkich dokumentów, 

umowy. Kwoty uległy zmianie dot. to ul. Duńskiej z kwoty 1 226 000 zł na 1 300 000 zł, gmina 

otrzymała dofinansowanie. Ponadto w wyniku przyjęcia zwiększeń zadań majątkowych do  

2023 r. uległa zmianie kwota wydatków z 60 580 000 zł do kwoty 70 521 317 zł. Jest 

wyodrębniona kwota funduszu sołeckiego. Została zwiększona kwota na podstawie pisma 

Zarządu Dróg, dotacja dla miasta Bydgoszczy na dofinansowanie do transportu międzygminnego 

w wysokości 500 000 zł.  

Radny Henryk Sykut pytał o dział: Komendy Miejskie Policji, kwota 174 000 zł.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił, że kwota jest przeznaczona na stworzenie dwóch etatów 

w Policji. Zatrudnieni pracownicy mieliby się zajmować sprawami dot. ochrony środowiska.  

Radny Henryk Sykut pytał, czy jest to zgodne z prawem.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke zapewnił, że tak, zostało to sprawdzone i ma zostać wdrożone. 

Temat był szczegółowo omówiony na Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska.  

Radny Henryk Sykut stwierdził, że Policja jest finansowana z budżetu centralnego, natomiast 

samorząd ma inne zadania i może finansować sprawy porządkowe. Pytał jaki urząd będzie miał 

wpływ na funkcjonowanie powołanych dwóch etatów. 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił, że dwie zatrudnione osoby mają zajmować się tematami 

weryfikacji ogrzewania.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska odniosła się do zwiększenia kwoty dot. transportu 

międzygminnego. Pytała, czy w dodatkowych kursach autobusowych zostało uwzględnione 

połącznie do Łochowa, Łochowic i Lisiego Ogona.   

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił, że zostało wliczone zwiększenie liczby kursów linii 90  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że w tej sprawie wpłynął 

dokument z Zarządu Dróg, który został przesłany radnym.  
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Radny Henryk Sykut odczytał treść pisma z którego jak stwierdził  nie wynika, że miałoby być 

dokonane przedłużenie linii autobusowej nr 92.  

Radna Magdalena Sznajder mówiła, że w sprawie przedłużenia linii autobusowej nr 92 wpłynęły 

petycje i skargi. Prosiła o zabezpieczenie środków aby gmina wywiązała się z obietnic dot. 

przedłużenia tejże  linii autobusowej.  

Radna Katarzyna Tomicka pytała czy wójt wnioskował do Zarządu Dróg Miejskich o przedłużenie 

linii autobusowej nr 92.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke mówił, że wnioskowano o zwiększenie kursów na linii nr 90 

zgodnie z wskazaniami ze spotkań z sołtysami sołectwa Ciele, Trzciniec, Zielonka, Przyłęki. 

Zwiększenie ilości kursów ma nastąpić od dnia 02 stycznia 2023r. Natomiast na linii nr 92 po 

okresie ferii zimowych nastąpi analiza natężenia ruchu w autobusach i jeżeli będzie konieczność 

wówczas zostanie wdrożona linia 92. Wniosek o przedłużenie linii 92 nie został skierowany do 

zarządu.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła załącznik nr 4 do projektu 

uchwały oraz projekt WPF. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt  budżetu Gminy 

Białe Błota na rok 2023. 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- głos wstrzymujący 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- głos wstrzymujący 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący 

Radny Sławomir Ruge- głos wstrzymujący 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący 

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2022 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Głosowanie: 

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Anna Banaszek- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Sławomir Ruge- za 

Radny Henryk Sykut- za 

Następnie głos zabrała mieszkanka sołectwa Zielonka. Mówiła, że sołtys sołectwa Zielonka 

Tomasz Konieczyński  zwołał zebranie mieszkańców na którym nie było przedstawicieli urzędu 

gminy oraz radnych. Mówiła, że sołtys zapewnił, iż dostarczy protokół z zebrania  z dnia 
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05.05.2022r. Wspomniała o rozbudowie placu zabaw i placu sołeckiego w Zielonce oraz budowie 

boiska do piłki nożnej oraz boiska do koszykówki. W tej sprawie zostały podjęte decyzje na 

zebraniu w dniu 05.05.2022r.  ale projekty zostały przegłosowane na następnym zebraniu.  

Na zebraniu zmieniono  przeznaczenie środków funduszu sołeckiego np.: przegłosowano zakup 

namiotu za kwotę 6 000 zł, a z informacji Referatu Inwestycji projektowane są 4 wiaty 

drewniane na placu sołeckim.  Wykonanie budżetu na rok 2022 jest ważne w oparciu o protokół. 

Mieszkanka przedstawiła projekt budowy boiska do piłki nożnej. Sołtys zdecydował, aby było to 

boisko do koszykówki.  

Radny Bronisław Balcerowski prosił, aby udzielić odpowiedzi pod kątem czy nastąpiły korekty w 

realizacji planu zagospodarowania placu sołeckiego.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała co z funduszem sołeckim w Białych Błotach, 

ponieważ na zebraniu wiejskim nie był prawidłowo przeprowadzone głosowanie.  

Radny Bronisław Balcerowski pytał kiedy zostaną włączone światła na ul. Grabowej do  

ul Dębowej. 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke przekazał, że temat przekaże pracownikowi zajmującemu się 

oświetleniem. Odnośnie funduszu sołeckiego w Białych Błotach zostanie przygotowana 

odpowiedź w formie pisemnej.  

Radna Magdalena Sznajder pytała, czy zostanie przygotowana odpowiedź dot. funduszu 

sołeckiego do czasu podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia budżetu na 2023 rok. Mówiła, że 

uczestniczyła w zebraniu sołeckim w Białych Błotach, które zostało zamknięte na prośbę radnej 

Aleksandry Lubońskiej i nie odbyło się głosowanie budżetu. Jest to ważna sprawa, bo pozostaną 

środki.  

Radna Aleksandra Lubońska zarzuciła radnej Magdalenie Sznajder, że mówi nieprawdę. 

Stwierdziła, że nie zamknęła zebrania. 

Radna Magdalena Sznajder mówiła, że radna Aleksandra Lubońska na oczach mieszkańców i 

radnych podeszła i prosiła o zamknięcie zebrania sołeckiego.  

Radna Aleksandra Lubońska mówiła, że podeszła, ale nie kazała zamknąć zebrania. Prosiła, aby 

nie manipulować w wypowiedziach. 

Radna Magdalena Sznajder mówiła, że wówczas tłumaczono, iż to co zrobiła radna Aleksandra 

Lubońska wpłynęło źle dla sołectwa. Nikt nie manipuluje, to przez radna Aleksandrę Lubońską 

nie zostało dobrze zakończone zebranie i wszyscy o tym wiedzą, to działa na niekorzyść 

sołectwa.  

Radna Aleksandra Lubońska mówiła, ze nie życzy sobie oczerniania jej osoby.  

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła:  

Anna Cabańska   

Przewodnicząca komisji 

     Ilona Nowakowska     


